
Zápis z Valné hromady CZMTA – 22. 3. 2014, Umělecké centrum UP v Olomouci 

Na VH dorazilo 50 členů asociace. Vzhledem k tomu, že se nesešla nadpoloviční většina všech členů, byla 

schůze VH rozpuštěna. Dle stanov byla ustanovena VH nová (složená z přítomných členů), která byla 

usnášení schopná a směla rozhodovat pouze o bodech obsažených v programu VH rozeslaných členům s 

pozvánkou na VH. 

Program VH: 

- Dotazník členům asociace  

seznámení s názory členské základny na současné fungování CZMTA a priority asociace. 

 

- Nový web asociace   

Jan Průcha a Tomáš Procházka představili pracovní verzi nových webových stránek. V dalších týdnech 

prostor pro připomínkování obsahu i vzhledu. Adresa webu je www.czmta.cz,  do doby než budou 

stránky oficiálně spuštěny je nutné zadat jméno: test a heslo: 559968. Vedle připomínkování je 

možné zaslat webmasterovi Janu Průchovi (admin@czmta.cz) fotky z terapeutické praxe pro 

uveřejnění na stránkách (podmínkou je splnění pravidel o důvěrnosti  informací, souhlas klienta) 

Součástí webu bude i (dobrovolný) registr členů asociace (na stránkách kapitola „lidé v asociaci“), 

zájemci z řad členů zde mohou mít strukturovaný osobní profil (podmínkou je podepsaný souhlas se 

zveřejněním osobních údajů). 

 

Diskuse: 

- ke zvážení radě zda by měli být na profilech členů i odkazy na osobní stránky 

- spuštění stránek by bylo dobré spustit do konce dubna 

- součástí profilu by mělo být uvedeno i místo působnosti a cílová skupina dle věku 

 

- Představení projektu „partneři asociace“ 

Zatím jsou dva (Léčivé nástroje a IN-AV). Popsány výhody spolupráce pro asociaci (finanční dar 

15.000,- Kč), členy asociace (sleva na zboží 10%) i partnery asociace (profil na nových webových 

stránkách a v časopise Arteterapie). 

Asociace stojí o 4 partnery, v případě tipu prosíme členy o kontaktování Rady (rada@czmta.cz ). 

 

Vedle partnerů asociace vzniká i seznam firem, které jsou ochotné dát členům asociace slevu na 

zboží. Seznam těchto firem bude aktualizován na novém webu asociace (opět je to výzva pro 

všechny členy asociace – hledat další výrobce a prodejce ochotných poskytnout slevu, výše slevy 

optimálně 10%... a víc ;-)) 

 

- Logo asociace  

Popis cca dvouletého příběhu hledání loga asociace. Rada se nakonec rozhodla oslovit spřátelené 

grafiky a vzhledem k tomu že aktuálně logo CZMTA potřebuje, logo vybrat. Odsouhlasen Radou 

asociace byl návrh Jana Kubánka.  

Prezentace nového loga a diskuse: 

Zpětné vazby negativní i pozitivní (- studené, vojenská khaki, těžkopádné, neosloví…. + hezké, čisté, 

myšlenková symbolická zkratka, jednoduchost, s funkčním logotypem). 

 

Pokud by byla v budoucnosti většinová vůle logo změnit, je to samozřejmě možné.  

 



- Seznámení s finanční uzávěrkou CZMTA za rok 2013 

Matěj Lipský seznámil VH s finanční uzávěrkou za loňský rok. V rámci hospodaření vykázala CZMTA 

daňovou ztrátu. Účetní závěrka je však 36172,98 Kč. Důvodem daňové ztráty a ziskové závěrky je 

skutečnost, že sponzorské dary a členské příspěvky nepodléhají dani z příjmu. 

 

VH finanční uzávěrku jednomyslně odsouhlasila. 

 

- Seznámení s finančním rozpočtem CZMTA na rok 2014 

Tomáš Procházka VH seznámil s rozpočtem na rok 2014. Rozklíčování struktury rozpočtu na příjmové 

a výdajové straně. Celkově finanční rozpočet (výdajová strana rozpočtu 183.200,- Kč) počítá 

s rezervou cca 20%. 

V souvislosti s rozpočtem asociace vysvětleny a diskutovány i některé změny ve fungování asociace. 

Změny souvisí především s rozšířením asociace a souvisejícím zvýšením administrace a potřebě 

transparentnosti (součástí rozpočtu jsou výdaje na výkonného tajemníka, účetního asociace, právní 

služby, proplácení cestovních nákladů členům orgánů CZMTA, ochranná známka a další) 

 

VH finanční rozpočet na rok 2014 jednomyslně odsouhlasila. 

Podnět: příště návrh finančního rozpočtu poslat s předstihem k prostudování členům asociace 

 

- Návrh na úpravu stanov týkající se způsobu zveřejňování zápisu Rady asociace 

Revizní komise upozornila Radu asociace na neplnění stanov ohledně zveřejňování zápisů z jednání 

Rady a dala podnět k nápravě či změně stanov na nejbližší VH. 

Rada asociace popsala věcné důvody, proč zápisy nejsou zveřejňovány. Rada navrhuje VH změnu 

stanov - zápisy nebudou zasílány, ale budou k nahlédnutí na valné hromadě. Do budoucna dává ke 

zvážení, zda zápisy zveřejňovat v části webu, na který by pod heslem měli přístup pouze členové 

asociace. 

 

Návrh Rady asociace na změnu stanov byl VH jednomyslně přijat. 

 

- Informace o změně organizační formy v souvislosti s novým Občanským zákoníkem 

Informování členské základny o přeměně občanského sdružení na spolek v návaznosti na změnu 

Občanského zákoníku k lednu 2014. Změna proběhla ze zákona, v této souvislosti proběhne další 

změna stanov v součinnosti s právníky do tří let. 

 

- Členské poplatky  

Projednání nastavení výše poplatků pro další období. V současnosti existuje trojí výše členských 

poplatků (studentské, neprofesní profesní). Rada asociace navrhuje zrušit snížené členské poplatky 

pro studenty a dále navrhuje zvážit, zda ponechat různou výši poplatků pro neprofesní (500,- Kč) a 

profesní členy (600,- Kč) nebo poplatky pro všechny členy sjednotit. 

 

Po diskusi hlasování o třech variantách: 

- ponechat různou výši poplatků pro neprofesní (500,- Kč) a profesní členy (600,- Kč) – pro 3 hlasy 

- sjednotit poplatky ve výši 600,- Kč – pro 40 hlasů 

- sjednotit poplatky ve výši 500,- Kč – pro 7 hlasů 

 

VH odsouhlasila jednotnou výši členských poplatků ve výši 600,- Kč (s účinností od roku 2014 včetně) 

VH dále jednomyslně odsouhlasila vyloučení členů asociace v případě neuhrazených členských 

poplatků po dobu dvou let. 



Matěj Lipský v souvislosti s členskými příspěvky navrhuje, aby se do budoucna novým členům 

asociace neposílali časopisy zpětně, ale až následující číslo po datu vstupu (časopis je pro členy 

asociace zahrnut v ceně členských příspěvků, současná praxe je ale administrativně náročná).  

 

Návrh je VH jednomyslně přijat. 

  

- Pozvánka na workshop asociace 

Představení filozofie ochutnávkových workshopů asociace (pro účastníky možnost vhledu do různých 

muzikoterapeutických přístupů, příjem pro asociaci – lektoři se účastní bez nároku na honorář). 

Asociace chce nabízet workshop v půlročním intervalu.  

Informace k workshopu, který proběhne v termínu 26. – 27. dubna. Prosba aby členská základna o 

něm informovala možné zájemce. 

Nyní se už domlouvá lektorské obsazení podzimního víkendu. Výzva členům asociace – kdo by se 

chtěl na workshopu podílet jako lektor, ať se ozve co nejdříve Radě asociace (rada@czmta.cz ). 

 

- Pozvánka na supervizní seminář asociace 

Nejbližší supervizní seminář asociace se uskuteční v termínu 7. – 8. června 2014 v Tloskově. Seminář 

povede Markéta Gerlichová a Tomáš Procházka. Informace budou prezentovány na stránkách 

asociace. Všichni členové jsou srdečně zváni. 

 

Z dotazníků členů asociace byla zřejmá větší poptávka po supervizi. V reflexi vlastní terapeutické 

práce je možné se obracet na kteréhokoliv ze supervizorů. Rada asociace dále vyzývá všechny členy 

se supervizním výcvikem, aby se obrátili na Radu asociace (rada@czmta.cz ).  

 

- Další témata diskutovaná nad rámec programu VH 

- časopis arteterapie: 

Výzva všem členům asociace, kteří by chtěli v časopise publikovat – muzikoterapie by měla mít 

v časopise cca třetinu prostoru. S příspěvky je možné se obracet na Radu asociace (rada@czmta.cz  ). 

V případě reklamací souvisejících s distribucí časopisu je nejlepší se obracet přímo na redakci 

časopisu (kontakt je na stránkách České arteterapeutické asociace – www.arteterapie.cz ) 

 

- sekce muzikofiletiky: 

Svaťa Drlíčková představila svůj záměr otevřít sekci muzikofiletiky, především pro lidi využívající 

prvky muzikoterapie v oblasti výchovy a školství. Sekce by měla být podpůrnou platformou, měla by 

začít pracovat od června letošního roku. 

- diskuse o kvalifikačních standardech týkajících se odborné muzikoterapeutické průpravy: 
Luboš Holzer informuje o tom, že Rada chce dále diskutovat o obsahu kvalifikačních standardů.  Na 
následujících radách budou lidé se zkušeností s vedením výcviků a vzděláváním v oboru na 
akademické půdě představovat své koncepty vzdělávání a odborná východiska. Smyslem je více se 
poznat, diskutovat a případně výstupy zohlednit v nastavení kvalifikačních standardů asociace. 
 
- podpora spolupráce, vzájemného poznávání a setkávání v rámci asociace  
Diskuse o možnostech v tomto směru – možnosti využít vznikající registr členů, možnost náslechů, 
stáží, osobních setkání.  Nápad uskutečnit odborné neformální sympózium pouze v rámci asociace.  
Možnost informační neformální nástěnky na webu asociace (v části pod heslem – pouze pro členy) 
 
 
zapsal: Tomáš Procházka     ověřil: Matěj Lipský 

 


